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S A M M A N F A T T N I N G  

Konjunkturinstitutet (KI) har givits möjlighet att svara på promemorian ”Förändrade 
skattesubventioner för solceller och mikroproduktion av el samt utvidgad mottagningsplikt 
för elleverantörer”. Merparten av promemorians förslag sammanfaller med KI:s slutsatser 
från tidigare yttranden. KI tillstyrker därför förslagen om att ta bort skattereduktionen för 
mikroproducerad el samt minska subventionsgraden för solcellsinstallation från 20 till 
15 procent. KI anser däremot att förslaget om att utvidga mottagningsplikten inte i tillräcklig 
utsträckning har analyserats i konsekvensanalysen, vilket medför att KI utifrån promemorian 
har svårt att bedöma förslagets konsekvenser. 

SKATTEREDUKTION 

KI framhöll redan 2013, när förslaget om att införa skattereduktion av mikroproducerad el 
presenterades, att detta skulle innebära att mikroproducenter inte träffas av korrekta 
prissignaler från elmarknaden, vilket skulle kunna resultera i felaktiga investeringar utifrån ett 
samhällsekonomiskt perspektiv (Konjunkturinstitutets remissvar, dnr. 6-31-13 ”Beskattning 
av mikroproducerad el m.m.”). KI välkomnar att denna slutsats framhålls i den nu 
remitterade promemorian och tillstyrker förslaget. 

SUBVENTIONSGRAD 

När subventionsgraden för solcellsinstallation höjdes från 15 till 20 procent avstyrkte KI 
förslaget bland annat utifrån att det var oklart varför en specifik teknik ska stöttas framför 
andra förnybara alternativ när syftet var att åstadkomma en (generell) utbyggnad av förnybar 
elproduktion (Konjunkturinstitutets remissvar Förstärkt skattereduktion för installation av 
solceller, dnr 2022–453). KI fann det inte heller motiverat att höja subventionsgraden 
eftersom det redan vid 15 procents subvention ansågs privatekonomiskt lönsamt att 
investera i solceller. Den nu remitterade promemorian anger som främsta skäl att det inte 
längre finns samma behov att stimulera efterfrågan på solceller, och att solkraft i större 
utsträckning ska byggas på marknadsmässiga grunder, vilket KI instämmer i. 
Finansdepartementet har dock inte i promemorian redogjort för varför just 15 procents 
subventionsgrad utgör vad de kallar en väl avvägd nivå på stödet. 



2 

M O T T A G N I N G S P L I K T  

Det är enligt KI svårt att utifrån redovisningen i promemorian bedöma konsekvenserna av 
att utvidga mottagningsplikten för elleverantörer till att innefatta alla elanvändare och inte 
enbart de med en säkring lägre än 100 ampere. Finansdepartementet bedömer i 
promemorians konsekvensanalys att detta har små effekter med hänvisning till att de större 
anläggningarna med en säkring över 100 ampere redan i dag, i de allra flesta fall, omfattas av 
ett avtal med en elleverantör för den el som matas in på elnätet. Det är enligt KI otydligt hur 
denna observation kan vara en garant för att det inte kommer att medföra negativa 
konsekvenser för elleverantörer eller andra aktörer i samhället eftersom elleverantörerna 
enligt förslaget alltid måste mata in den el som produceras i solcellsanläggningar vid samtliga 
tidpunkter. Konjunkturinstitutet hade därför önskat att förslaget hade underbyggts bättre 
med en tydlig konsekvensanalys. 

Beslut i detta ärende har fattats av generaldirektör Albin Kainelainen. Föredragande har varit 
Charlotte Berg. 

Albin Kainelainen 
Generaldirektör 


